

تقييم البرامج الترويحية الرياضية المقدمة من وزارة الشباب والرياضة للمجتمع المصري فى ضوء رؤية مصر ٢٠٣٠ م

* د/ أحمد نبيل كامل الشيخ

مستخلص البحث

- هدف البحث (تقييم البرامج الترويحية الرياضية المقدمة من وزارة الشباب والرياضة للمجتمع المصري فى ضوء رؤية مصر ٢٠٣٠ م).
 - مجتمع البحث (إداري رياضى بوزارة الشباب والرياضة وإداري رياضى ببعض مراكز شباب جمهورية مصر العربية).
 - عينة البحث وطريقة اختيارها (عينة عشوائية قوامها ١٥٠ فرداً من مجتمع البحث والمتمثل فى إداري رياضى بوزارة الشباب والرياضة وإداري رياضى بالأندية الرياضية والإتحادات وبمراكز شباب المحافظات).
 - المنهج العلمي (المنهج الوصفي - الأسلوب المسحي).
 - أدوات القياس (إستمارة إستبيان تقييم البرامج الترويحية الرياضية المقدمة من وزارة الشباب والرياضة للمجتمع المصري فى ضوء رؤية مصر ٢٠٣٠ م).
 - المعالجات الإحصائية (تم استخدام البرنامج الإحصائي spss لإيجاد المتوسط الحسابي والانحراف المعياري و معامل الالتواء).
 - نتائج البحث: (إن تقييم البرامج الترويحية الرياضية المقدمة من وزارة الشباب والرياضة تستند فى إعدادها الى رؤية مصر ٢٠٣٠ من خلال دراسة أهداف البرامج الترويحية ، و محتوى البرامج الترويحية، والإمكانيات المقدمة بالبرامج الترويحية ، وأساليب تقويم البرامج الترويحية).
- الكلمات الدالة: البرامج الترويحية الرياضية ، رؤية مصر ٢٠٣٠ م.

Valuation of sports recreational programs provided by the Ministry of Youth and Sports to the Egyptian society in the light of the vision of Egypt 2030

* Dr / Ahmed Nabil Kamel Al-Sheikh

Abstract

The objective of the research is to evaluate the sports recreational programs provided by the Ministry of Youth and Sports to the Egyptian society in the light of the vision of Egypt 2030.

The research community (sports director in the Ministry of Youth and Sports and sports administration in some youth centers of the Arab Republic of Egypt).

Sample of the research and method of selection (a random sample of 150 members of the research community, which is a sports administration in the Ministry of Youth and Sports and sports administration of sports clubs and federations and provincial youth centers) .

Scientific Method (Descriptive Approach - Survey Method).

Measurement tools (questionnaire form of evaluation of sports recreational programs provided by the Ministry of Youth and Sports to the Egyptian society in the light of the vision of Egypt 2030).

Statistical treatments (statistical program was used spss to find the arithmetic mean, standard deviation and torsion coefficient).

The results of the research: (The evaluation of sports recreational programs provided by the Ministry of Youth and Sports based on the preparation of the vision of Egypt 2030 through the study of the objectives of recreational programs, the content of recreational programs, and the possibilities offered by recreational programs, and methods of evaluation of recreational programs).

Keywords: sport recreational programs, vision of Egypt 2030 m.